

28.10.1973

שעה - 18.05 : תת אלוף ליאור - דיווח לרוה"מ :

1. שיירת האספקה : למעשה עוד אף מכונית עוד לא עברה. הפלסמה בכנסה ב-13.50, לפי הדו"ח האחרון של השעה 16.45 כוח החירום בכנס לסואץ הכוח העיקרי עדיין בחוץ (זה עניבם).

10 מכוניות ראשונות הגיעו לשפת התעלה. התיאום עם המצרים לקח זמן רב. יש סירה במים הלוקחת אספקה. 10 מכוניות עומדות בק"מ ה-87, וממתנות לפקודה. כל יתר המכוניות מאחור. כנראה שלא הספיקו להיכנס הלילה. חיילים מצריים שטים בתעלה, ירו עליהם. המצרים ירו בחזרה כ-20 מכוניות עומדות לעבור לצד השני. כנראה שרק 10 יספיקו לעבור, כבר חושך.

2. מגיעה משלחת של הצבא האמריקני, 25 איש, קבוצה של חיל האויר, הם והיבשה. יהיו כאן כ-10 ימים. במגמה לבדוק את ההזמנות. באיזו מידה ההזמנות (רכש) שלנו תואמות את המציאות ובאיזה מידה זה בחוץ לנו.

3. דו"ח אבידות, נכון ליום 18.10.73. חללים 1659 מהם 346 קצינים, פצועים 6360 מהם 980 קצינים. שבויים 78 מהם 17 קצינים. נעדרים 375 מהם 115 קצינים. שלל : סנקים סוריים כ-560 מהם כ-200 הניתנים לשיקום. כ-218 אינם ניתנים לשיקום.

שעה - 18.50 : דיון אצל רוה"מ בהשתתפות השרים : אבן, אלון, גלילי, דיין ואלוף יריב.

רוה"מ: הדבר העיקרי שצריך לעשות עכשיו הוא שלא יהיה פעם-אמינות בינינו לבין ארה"ב.

שר הבטחון: יש שתי בעיות שעלו בפגישה עם המצרים : 1. קווי ה-22 באוקטובר.

2. *on going supply* לארמיה השלישית. המצרים אמרו שהם מוסמכים לדון בכל. הם ביקשו המשך השיחות, הם אמרו, תדונו איתם בשלנו ואנחנו בשלכם. המצב הוא שצריך להשיב להם. המצב הוא שפורמלית היתה פגישה, אם לא דחו את הצעותינו, אמרו שיביאו לממשלה שלהם יתנו תשובה. אנחנו מצידנו צריכים להגיע למצב שבו אנו דוחים את התכנית שלהם ומציעים את שלנו ומבקשים לדון על יסוד התכנית שלנו.

השאלה הקרדיבלית היא לאן בגיע עם המלחמה הזאת. צריך בירור יסודי עם האמריקאים. אולי את צריכה לבסוע לוושינגטון ולנסות

להגיע להבניה עם ביקסון וקיסניג'ר, אנו צריכים פגישה נוספת איתם. לא חזרה לקרוי 22 באוקטובר כמסרה בפני עצמה אלא לומר להם שאנו מוכנים ורוצים לדון על שינוי היערכות, בצורה מכובדת יש לנו הצעה, הבאנו אותה. בנהל מו"מ שיהיה בשטח בצורה שקטה לכמה חודשים, בתחיל לדון איתם. או שהם יביאו הצעה ובדון עליה.

הארמיה השניה ערשה הכנות. אני חושד שהצרים מכינים פעולה צבאית חדשה. לגבי הארמיה השלישית יש 3 אפשרויות: 1. שהם יזרזו משם. 2. שאנו גזרז. 3. יש אפשרות שהמלחמה תתחדש. השאלה היא לא נסיגתנו לקרוי ה-22 באוקטובר אלא היערכות מחדש של הכוחות או מלחמה.

השאלה היא אם אפשר לגייס את קיסניג'ר לענין הזה.

רוה"מ : השאלה היא איך מגיעים לשיחה עם האמריקאים אם הם לא מוכנים לזה.

- באשר לבסיעתי אפשר לשאול.

- הרגשתי לגבי מצבו הנפשי של נפתלי היא שהוא לא פועל מתוך שיקול

הוא לא הולך לאיזה תכלית.

- קודם כל נרגיע אותו בענין הפגישה מחר. ירגע ואפשר יהיה לדבר

ואז לומר לו, בחוצה שיחה.

- בחוץ שתהיה מחר פגישה ועד מחר שימחה יגיד לו, א. תהיה פגישה

ב. שהוא רוצה לראות אותו, ישב איתו שעה וידונו. בחוצה שיחה,

יגיד לו, בחוצה שיחה ללא לחצים מידודים.

השר אלון : יששני נושאים : 1. התעצמות, 2. לגשש באופן רציני אם בא בחשבון

התדברות עם האמריקאים על איך אנו רואים את הסיסואציה.

רוה"מ : אולי אחרי היום יהיה קצת יותר טוב. בראיון שלי ל-

לא הסתרתי שיש לחץ ושיש רצון מהמעצמות הגדולות לתת לסאדאת ניצחון

במקום ומפלג. אנו יכולים גם קצת לחדד את זה. ג'קסון, יהודים, יתחילו

לשאול "מה היא אמרה, מה פירוש הדבר", אולי אפשר יהיה בכל זאת להיפגש

לא אעלב אם יגיד לי, לא. את הנסיון צריך לעשות.

- ארא'לה מחר יגיד שבא לשמוע תשובה לתכנית שלנו, הוא בא לבקש תשובה.

- מה שאני מציעה הוא להרויח זמן על פי שטפת קיסניג'ר לא לשבור עם

המצרים. לקיסניג'ר להגיד לא מתכוונים להאכיל ולהשקות את הארמיה.

תיקבע לנו שיחה. אם יקבע אני יכולה לצאת מיד. הוא (ביקסון) לא

יכול להגיד לא.

- צריך להגיד לקיסינג'ר קבענו פגישה, עכשיו רוצים לדבר איתך.

השר גלילי: 1. קודם כל ללכת לפגישה גוספת אם אין להם תשובות, צריך להציע פגישה בדרג מדיני.

2. אני חושש מתירפוד כל מהלך בגלל נושא השבויים. ניקלענו למצב חמור ביותר. אם לא תהיה תזוזה בעניין השבויים לא תהיה עוד שיירה.

שר הבטחון: 1. היום ניתן לפרוק 50 משאיות.

2. גודיע לסילאסור שיודיע שנציג הצלב באדום יודיע, שאיבו משיג כל תזוזה בעניין השבויים ונמצב הזה החלטנו להפסיק העברות השיירות או פריקת המזון.

3. היום בשעה 24.00 נפסיק לפרוק. נגיד למרי או מרד בעניין השבויים זה יכול ללכת יחד שאנו ניתן אוכל ומים והם לא יתנו.

רוה"מ: הצעקה בקהל היא לא מספר המכוניות אלא עצם השיירה. צריכים לבקש שיחה איתו ועם ביקסון בין עכשיו ובין ה-7 בנובמבר. צריך שיחה איתו ועם בחקסון לפני שהוא יוצא למזרח התיכון. זה לא יכול להיות שאנו אבקש פגישה עם ביקסון והוא יסרב לראות אותי, שעה שניקסון שולח את קיסינג'ר לקהיר.

שר הבטחון: צריך להביא אותו לכך שלא יתנו יד ללחוץ עלינו לחזור לקווי ה-22 באוקטובר שאם יהיה דיון במועבי"מ שיהיה גיבוי בלבד ואם יהיה ואם יחליטו על סנקציות שיטילו וסו על סנקציות, שיבטיחו שלא יהיה לחץ על חזרה לקווי ה-22 באוקטובר ואז גם בעית האוכל תהיה פשוטה.

שעה - 21.25: רוה"מ מוסרת על שיחתה עם השגריר דיניץ: